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Protokoll från möte med Göta älvs vattenråd  

(inkl. Göta älvs kustvatten) 

Tid: 30 januari 2024, kl. 09:00-11:30 

Plats: Göteborgsregionen (GR) och via Teams 

Närvarande: 

Jesper Eneroth (S)  Kungälvs kommun, ordf. 

Daniel Larsson   Vänersborgs kommun 

Hedvig Särg   Vänersborgs kommun 

Jeanette Wadman  Trollhättans stad, Miljö 

Lena Nilsson (S)   Trollhättans stad 

Mona Dieng (S)   Lilla Edets kommun 

Ida Wendt    Ale kommun 

Emanuel Nandorf  Kungälvs kommun 

Erik Martinsson (MP)  Kungälvs kommun 

Grith Fjeldmose (V)  Göteborgs stad 

Sophie Rychlik   Miljöförvaltningen, Göteborg 

Dan Petersson   LRF 

Bo Svärd    Naturskyddsföreningen i Göteborg 

Maria Lennartsson  Södra Skogsägarna 

Ove Wiktorsson   Södra skogsägarna 

Ragnar Lagergren  Länsstyrelsen Västra Götaland, Kontaktperson 

Monica Dahlberg   Göta älvs vattenvårdsförbund/Göteborgsregionen (GR), sekr. 

Diego Velasquez   Åtgärdssamordnare – GR 

Jenny Nilsson   Åtgärdssamordnare – EnSuCon 

1. Mötet öppnas  

Ordf Jesper Eneroth öppnar mötet och en presentationsrunda genomförs. 

2. Godkännande av dagordningen 

Vattenrådet beslutade 

att godkänna dagordningen. 

3. Föregående mötes anteckningar 

Vattenrådet beslutade 

att godkänna föregående mötes anteckningar. Anteckningarna läggs till handlingarna. 
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4. Val av justerare 

I och med att vattenrådet har mer medel att fördela inom åtgärdssamordningsprojekt 

och andra aktiviteter lyfts frågan om vattenrådet anser det finnas ett behov av att ha 

justerade protokoll från vattenrådets möten istället för som hittills anteckningar.  

Vattenrådet beslutade 

att fr o m detta möte utse justerare som jämte mötets ordförande justerar mötets 

protokoll; samt 

att utse Emanuel Nandorf till att jämte ordföranden Jesper Eneroth justera protokollet 

från detta mötet. 

5. Meddelanden 

• Monica skickar en hälsning till vattenrådet från Niklas Wengström om att han 

blivit allvarligt sjuk med en tumör i hjärnan och därför inte kommer att kunna 

närvara på vattenrådets möten den närmaste tiden.  

Sportfiskarna kommer att tillsätta en ersättare. 

• Ragnar informerar om att den nya ändrade vattenförekomstindelningen har 

tappat kontakt med befintliga övervakningsstationer och 

beredningssekretariatet arbetar med att rätta till det. 

• Ragnar nämner också att Länsstyrelsen (Lst) ska starta statusklassningen 

inom vattendistriktet utgående från data t o m 2023. Lst efterfrågar därför 

data från kommuner och vattenråd som inte rapporterats in till datavärd. 

• Den 1 april 2024 blir Anna Ledin ny generaldirektör vid Havs- och vatten-

myndigheten (HaV). Hon kommer närmast från en tjänst som direktör för 

Miljöförvaltningen inom Göteborgs Stad.  

• HaV har skickat in förslag om ändring av LOVA-förordningen till Regeringen 

som bl a innebär att medel till åtgärdssamordnare ska kunna användas till 

andra typer av åtgärder än övergödning. 

• Monica informerade om att man på initiativ från Mölndalsåns vattenråd genom 

samarbete med LRF, Södra och Skogsstyrelsen kommer att anordna en 

Skogsdag den 22 april kl. 17 på Sammels Lantgård i Bertshult, Landvetter, för 

att diskutera bl a återvätning av skogsmark.  

Inbjudan kommer att skickas ut till vattenrådet. 

6. Eventuell revidering av vattenrådets arbetsordning 

Läggs till en skrivning under ”§ 6 Arbetsformer” att:  

Protokoll från vattenrådets möten justeras av mötesordföranden samt av en vid 

mötet utsedd justerare. 

Den reviderade Arbetsordningen bifogas protokollet. 

7. Åtgärdssamordning inom Göta älvs ARO nedströms Vänern 

- Rapport från åtgärdssamordnarna (ÅTGS) om vad som gjorts  

sedan sist 

https://sammelslantgard.se/
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Har haft möte ang Hullsjön med representanter från Trollhättan, Vänersborg och 

Västkuststiftelsen för att diskutera möjligheten till en förstudie om Hullsjön.  

Sjön är starkt påverkad av näringsämnen. Syftet med förstudien är i första hand att 

säkerställa om det handlar om internbelastning i sjön samt att uppskatta/räkna på 

omfattningen av den belastningen. Till förstudien kommer LOVA-medel att sökas, 

där kommunerna kan gå in och delfinansiera med tid och/eller pengar.  

Hade första mötet med referensgruppen i december. 

Fortsätter att hålla kontakt med de markägarna som har visat intresse för åtgärder, 

under de träffarna ÅTGS haft. Planerar nya markägarträffar under våren. Bra om 

representanter från vattenrådet kan delta på dem. 

8-fjordar i samarbete med ÅTGS inom Göta älvs vattenråd och Säveåns vattenråd 

planerar att hålla ett stort åtgärdssamordningsmöte den 18 mars. Tillsammans med 

8-fjordar diskuteras att det ibland är ”tätt ute på fältet” och att det förekommer ett 

flertal aktörer (organisationer, konsulter, myndigheter) som ”trampar på varandras 

mark” med samma typ av uppdrag. 

Det blir helt enkelt för mycket för den enskilde markägaren, och det är markägarna 

som är vår målgrupp. En av våra åtgärdssamordnare som har jobbat länge i 

området samt inom 8-fjordar har upplevt det samma. Det kan därför vara bra att 

diskutera med dem, som liksom ÅTGS inom Göta älvs vattenråd, också är ute på 

fältet och jobbar med samma mål och inriktning. 

Åtgärdssamordningsgruppens presentation bifogas med anteckningarna. 

- Utlysning från Jordbruksverket: Vattenvårdsplaner i avrinningsområden 

Ansökan till Jordbruksverket är inskickad, bara att vänta på svar. 

För Göta älvs vattenråd ingår Slumpåns avrinningsområde (ARO) och för Säveåns 

vattenråd ingår Svartåns ARO. 

8. Remiss HaV: om ändring i Havs och vattenmyndighetens föreskrifter 

HVMFS 2012:18 

Materialet är utsänt sedan tidigare (2023-10-18) samt finns att tillgå på: 

https://www.havochvatten.se/om-oss-kontakt-och-karriar/om-

oss/remisser-fran-hav/remisser/2023-10-13-remiss-om-havs--och-

vattenmyndighetens-foreskrifter-hvmfs-2024xx-om-andring-i-

foreskrifterna-hvmfs-201218.html  

Ev. remissvar ska ha inkommit till Havs- och vattenmyndigheten senast 

2024-03-01. 

9. Remiss HaV: gällande rapporten Samråd om bedömning av miljötillstånd 

och socioekonomisk analys 

Materialet är utsänt sedan tidigare (2023-10-18) samt finns att tillgå på: 

www.havochvatten.se/remiss-bedomning-havsmiljons-tillstand). 

Ev. remissvar ska ha inkommit till Havs- och vattenmyndigheten senast 

2024-03-01. 

Göteborg kommer att svara på båda dessa samråd: förslaget är klart men inte beslutat. 

Sophie Skickar över till Monica och Jesper som nyttjar relevanta delar till remissvar från 

vattenrådet. 

https://jordbruksverket.se/stod/innovation-kompetensutveckling-och-samarbeten/utlysningar-och-upphandlingar/vattenvardsplaner-i-avrinningsomraden
https://www.havochvatten.se/om-oss-kontakt-och-karriar/om-oss/remisser-fran-hav/remisser/2023-10-13-remiss-om-havs--och-vattenmyndighetens-foreskrifter-hvmfs-2024xx-om-andring-i-foreskrifterna-hvmfs-201218.html
https://www.havochvatten.se/om-oss-kontakt-och-karriar/om-oss/remisser-fran-hav/remisser/2023-10-13-remiss-om-havs--och-vattenmyndighetens-foreskrifter-hvmfs-2024xx-om-andring-i-foreskrifterna-hvmfs-201218.html
https://www.havochvatten.se/om-oss-kontakt-och-karriar/om-oss/remisser-fran-hav/remisser/2023-10-13-remiss-om-havs--och-vattenmyndighetens-foreskrifter-hvmfs-2024xx-om-andring-i-foreskrifterna-hvmfs-201218.html
https://www.havochvatten.se/om-oss-kontakt-och-karriar/om-oss/remisser-fran-hav/remisser/2023-10-13-remiss-om-havs--och-vattenmyndighetens-foreskrifter-hvmfs-2024xx-om-andring-i-foreskrifterna-hvmfs-201218.html
http://www.havochvatten.se/remiss-bedomning-havsmiljons-tillstand
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Bosse informerade om att i Nordsjön och andra kusthav i nordvästra Europa som tar 

emot stora utsläpp från land har man inte sett någon ökning av plastskräp eller 

mikroplast, inte i ytvattnet, inte på havsbotten, inte i sedimenten och inte på stränderna. 

En förändring verkar ha skett runt sekelskiftet. Däremot har man funnit ökande mängder 

plaster i mer avlägsna havsområden. Det är känt att plastförorening från Nordsjön kan 

föras norrut med strömmarna via Norska havet till Arktis där man också under senare tid 

funnit stora mängder plastskräp både på botten och vid ytan. Det finns mikroplast i hela 

vattenmassan i Norra Ishavet och stora mängder i djupsedimenten. Forskarna menar att 

havsbotten i Norra Ishavet är en långsiktig sänka för mikroplastpariklar. 

Bosse har sammanställt en litteraturstudie som bifogas protokollet. 

Jesper kommenterade att han är djupt oroad över fiskbestånden och den misskötta 

klimatpolitiken. En båt kan skövla ett helt bestånd 

Ove svarade att den havsbaserade vindkraften kanske kan komma att rädda fisken då 

vindkraftverken omöjliggör trålning inom de områdena. Se bara hur positiv utvecklingen 

varit i Öresund sedan bron byggdes.  

Erik uppmärksammade att Bosses frågor även passar att arbeta med inom KIMO 

(Kommunernas Internationella Miljöorganisation) 

10. Övriga aktiviteter/projekt för vattenrådet  

• Genomgång av framtagna underlag för Lärjeån, Bo Svärd 

Inget nytt sedan sist 

• Utökat mellankommunalt samarbete kopplat till de lokala åtgärdsprogram 

som tas fram av kommunerna 

Finns stort behov av mellankommunalt samarbete gällande de lokala åtgärdsprogram 

som kommunerna tar fram för resp avrinningsområde.  

Göteborg hade först planerat att kalla övriga kommuner inom avrinnings-

områdena för Göta älv Säveån och Mölndalsån till uppstartsmöten under våren 

2024, men man kommer troligen vara tvungna att skjuta upp detta till hösten. 

• LIFE-projekt ”Från källa till hav” (informerades om på föregående möte) 

Ansökan inskickad, besked väntas i mars. Flera del-ARO inom Göta älvs ARO 

ingår i ansökan. 

• Projekt kring fiskrekrytering i Göta älv lyftes av Sportfiskarna (se 

anteckningar från mötet 29/5) 

Skulle vara bra om man kan hitta synergieffekter inom åtgärdssamordnings-

projekten (LOVA) med t ex gäddfabriker vid Göta/Nordre älv.  

Fråga ställdes hur Hajs sjö (i Ale) har kontakt med älven, skulle den kunna vara 

bra som gäddfabrik? Enligt kartan ser den ut att ha kontakt med älven, kanske 

redan finns bra med gädda där? 

Informerade om att man har fått tillstånd att sätta ut stör i Göta älv. Miljöer som 

är bra för stören borde också vara bra för gäddan. 

Ida tipsade om att man kan ansöka om medel för kompensationsåtgärder i 

samband med andra typer av projekt, så som t ex överföringsledningar. 

https://sv.kimointernational.org/networks/sweden/
https://www.google.com/maps/place/Hajs+sj%C3%B6/@57.9994228,12.1375374,16z/data=!3m1!4b1!4m6!3m5!1s0x464543194383a243:0xacdb5e3934549551!8m2!3d58.0021306!4d12.1434506!16s%2Fg%2F12dpwmwzm?entry=ttu
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Ove tipsade om att det borde gå att lägga rör i vägbank över till Tjurholmen. 

Borde vara bra uppväxtmiljöer för fisk där om området får bättre kontakt med 

älven.  

Emanuel nämnde att man ska bygga en överföringsledning vid Kastellegården, 

kanske kan man göra något i samband med det? 

Dan nämnde att LRF ser bekymmersamt på att man tar mark i anspråk för t ex 

skredsäkringsåtgärder utan att markägarna får någon ersättning trots att de 

bidrar till en samhällsviktig åtgärd. Tipsades om att man i alla fall kan få bidrag 

om man anlägger våtmarker. 

Ragnar lyfte att det inte är helt oproblematiskt att ta bort dammar då man 

samtidigt förlorar dess möjlighet att hålla kvar vatten. Ibland kanske bättre att 

återställa strömsträckor och meandringar samt bygga fiskvägar istället för att 

riva ut dammar.  

Dessa frågor kan gärna diskuteras vidare på vattenrådets workshop i mars. 

• Finns förslag på nya projekt? 

- Inga ytterligare förslag lyftes. 

11. Bordet runt 

Göteborg 

Arbetar med Åtgärdsprogrammet för god vattenstatus. Tar fram ett utbildningsmaterial 

för de olika förvaltningarna. Utvecklar även stadens Vattenkarta för att den bättre ska 

fungera som stöd i arbetet. Grith undrade om den digitala tvilling över staden som 

utvecklats skulle kunna integreras med Vattenkartan? 

Ida lyfter att det ofta är svårt att hitta rätt information inför olika projekt och vill gärna 

veta hur Göteborg grupperar olika data i Vattenkartan. Sophie visar gärna sedan när det 

är klart. 

Kungälv 

Emanuel nämner att man har fått en extraresurs (Erik som var med på mötet i 

november) som ska digitalisera kommunens vattenöversikt.  

Har kommit en rapport från Medins om Romesjön som pekar på syrebrist i sjön.  

Planerar för att återställa dammar vid Kyrkebäcken som rinner ut i Nordre älv. Diego 

nämner att Kyrkebäcken är ett av vattendragen som ÅTGS Christian Åberg arbetar med. 

Naturskyddsföreningen 

Bosse berättar att även Vattenrådet för Bohuskusten (VRBK) kommer att svara på 

remisserna från HaV. 

Vänersborg 

Hedvig undrar om den planerade workshopen bara är för vattenrådet. Svaret är att det 

var tänkt så, men man får gärna höra sig för med kollegor om inspel. Frågeställningarna 

skickas ut innan mötet för att underlätta det. 

Trollhättan 

Jeanette nämner att kommunen arbetar med skedsäkringsåtgärder i samarbete med 

SGI, både på land och i älven.  
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Dan pekar på att sjöfarten i älven gör det nödvändigt att underhålla strandskoningarna 

vid skredkänsliga marker. Detta borde utföras kontinuerligt av staten då ett skred i älven 

skulle få katastrofala konsekvenser. 

Jeanette informerar om att vid enskilda prövningar av vattendomar kan kompensations-

åtgärder läggas in som kommunen får yrka på vid förhandling.  

Dan berättar att uppströms Lilla Edet har staten löst in marken i en remsa längs älven 

men nedströms Lilla Edet ägs marken av privata markägare. 

Ove påpekar att det borde bli sten över vid bygget av de nya slussarna som skulle kunna 

användas till strandskoningar. 

12. Hemsidan – synpunkter/förslag till ändringar/kompletteringar (Stående punkt)  

Monica uppmanar alla att titta igenom vattenrådets hemsida 

www.vattenradivast.se/gota-alvs-vattenrad/ och att kontinuerligt komma med 

synpunkter på justeringar och rapporter/material att lägga upp m.m. 

13. Övriga frågor 

Inga övriga frågor togs upp 

14. Nästa sammanträde 

Nästa möte hålls den 26 mars 2024, kl. 9-12 på Kretslopp och vatten i Göteborg 

Då blir det Workshop om vattenrådets fortsatta arbete. 

Mötet efter det blir den 21 maj 2024, kl. 9-12 och blir en skogsdag som planeras av Södra. 

15. Mötet avslutas 

 

 

Antecknat av: Monica Dahlberg, GR 

http://www.vattenradivast.se/gota-alvs-vattenrad/


Monica Dahlberg

Från: Jesper Eneroth (S) <jesper.eneroth@kungalv.se>
Skickat: den 16 februari 2024 10:35
Till: Emanuel Nandorf
Kopia: Monica Dahlberg
Ämne: Re: Justering av protokoll från möte med Göta älvs vattenråd den 30 januari 2024

Uppföljningsflagga: Följ upp
Flagga: Har meddelandeflagga

Ok! 

Skickat från min iPhone 
 
 

9 feb. 2024 kl. 11:07 skrev Emanuel Nandorf <emanuel.nandorf@kungalv.se>: 

  
Hej Monica det ser bra ut men har en fundering är det Christian Åberg som jobbar med 
Kyrkebäcken som åtgärdssamordare? Isåfall skulle jag gärna prata med honom vad vi har på 
gång.  
  
/Emanuel 
  

Från: Monica Dahlberg <Monica.Dahlberg@goteborgsregionen.se>  
Skickat: den 8 februari 2024 15:58 
Till: Jesper Eneroth (S) <jesper.eneroth@kungalv.se>; Emanuel Nandorf 
<emanuel.nandorf@kungalv.se> 
Ämne: Justering av protokoll från möte med Göta älvs vattenråd den 30 januari 2024 
  

  
Hej Jesper och Emanuel! 
  
Översänder protokoll från möte med Göta älvs vattenråd den 30 januari 2024 för justering. 

Bifogar även den reviderade arbetsordningen där jag lagt till under ”§ 6 Arbetsformer” att: 
Protokoll från vattenrådets möten justeras av mötesordföranden samt av en vid mötet utsedd 
justerare.  
Bör det formuleras på annat sätt så säg till innan jag skickar ut till vattenrådet. 
  
Det går bra att justera genom att ”Svara alla” på detta mail 
  
  
Ha det så bra, nästa vecka är jag och åker skidor i Idre   
Monica 
  

 Varsam: Detta är ett meddelande från en extern avsändare. Öppna inte länkar eller bilagor om du 
är osäker på avsändaren eller innehållet.  
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